
Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Webex-møde 

Onsdag den 10. februar 2021 klokken 8:00 - 10:00 
 

 
Deltagere: 
 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen (forlod møde 9:40) 
• Skælskør Lokalråd: Ole Larsen  
• Skælskær Bevaringsforening: Mette Lund Jørgensen 
• Kunstnerlavet KIT: Mia Hedegaard Jensen 
• Skælskør År 2000: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen  
• Det Røde Pakhus: Hanne Hjortsberg afbud 
• Handicaprådet: Ole Andersen (deltog delvist) 

  
• Steen Olsen (A) 
• Anders Koefoed (V) (deltog delvist) 

 
• Teknik: Bo Gabe (referent) 

 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Status på Masterplan, og lokalplanarbejder  
4. Status og orientering om højvandssikring 
5. Omgangstone/ sexisme 
6. Nyt fra foreninger og råd 
7. Nyt fra Slagelse Kommune 
8. Nyt fra udvalg/ byråd 
9. Børne-/ungeindsats i Skælskør 
10. Presse 
11. Andet og eventuelt 
12. Mødeplan 

 
 
Bilag: 
 

• Referat fra Skælskør Bymidtegruppe den 18. november 2020 
 
 
 
1. Godkendelse af referat  
 
 
 

Referat 
Pia præciserede at 500.000 til bykontor i Slagelse er over-
ført til finansiering af detailhandelskoordinator 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
 

Der var enighed om at emnet omgangstone/ sexisme var 
bedre til et fysisk møde. Der var flertal for at punktet ud-
sættes til fysisk møde 
Tænk over at komme med forslag til retningslinjer for om-
gangstone og samværspolitik, hvor der er plads og gensidig 
respekt for forskelligheder og uenigheder. 

3. Status på masterplan og lokal-
planarbejdet 
Hvor langt er vi med masterplan? 
Spørgsmål til lokalplanens afgrænsning 
af den gamle bykerne 

Masterplan  
Maja Østermann sender opsamling ud på workshop inden for 
de næste par dage 
Lokalplan er ”stille i gang” der kommer sag om ambitionsni-
veau på næste møde i Plan-udvalget. 
Afgrænsning blev drøftet. Vigtigt at sejlklub kommer med, 
men Maja oplyste at Sejlklubben måske skal afgrænses med 
en særskilt lokalplan. Det blev anbefalet at grænsen for den 
gamle bydel skete med inddragelse af hele strækningen af 
Gammelgade og Rådmandsvej mod søside til og med kirke-
gården - desuden Lovsøvej - Kobækvej til Skovvej 
 
Der er nedlagt et §14 forbud mod tagudskiftninger, så det i 
sig selv sætter en bagkant på 1 år, med at få en ny lokal-
plan på plads 



 
Der kommer flere behandlinger i Bymidte ift. lokalplanens 
indhold.  
 
Ole L./ ”mens vi taler om småting i Skælskør vil en påvirk-
ning fra evt. motorbaner på Stigsnæs være langt mere al-
vorlig, herunder støj ift. kystturisme mv. Ole ønskede at By-
midtegruppen tog dette op. 
 
Steen Olsen oplyser, at emnet ligger uden for bymidtegrup-
pens kommissorie, men at man kan engagere sig i andre 
fora ift. det spørgsmål bl.a. kommende kommuneplanrevi-
sion og mulige offentlige møder. 
 
Steen oplyser at Byrådet har afsat midler til at undersøge 
muligheden, men det vides ikke om motorbaner nogensinde 
bliver en realitet. 
 

4. Status og orientering om høj-
vandssikring 
Seneste nyt 

Vi arbejder videre med efter den politiske prioritering, som 
er Slagternæs-løsningen, 2. prioritet er sluse ved yderhav-
nen, og reference eller 0 scenariet, er en løsning ”på land” 
Projekt skal i EU udbud, og vi håber på en kontrakt med 
rådgiver til sommer, herefter projekt, konsekvensvurdering 
ift. Natura2000 og så en beslutning om, hvorvidt Slagternæs 
bliver en realitet. 
Med konsekvensvurderingen skal man kunne sige ret præ-
cist at der ikke vil være en påvirkning på Natura2000 områ-
det. I givet fald kan projektet som udgangspunkt kun gen-
nemføres, hvis der ikke findes løsninger der kan gennemfø-
res uden konsekvenser for Natura2000 området (som her vil 
være 0-scenariet ”på land” eller tidligere løsning 1) 
Pia/ kan det indgå i beskrivelse af alternativ 2, at der er øn-
sker til bymiljøet.  
Svar/ Der er under alle omstændigheder stor politisk fokus 
på ønskerne til bymiljøet, hvis det ikke er muligt at lade de 
to politiske ønsker nyde fremme. 
 
Ole L/ det er vigtigt at sige, at det ikke vil ændre på vand-
gennemstrømning med løsning ved Slagternæs. 
Svar/ vandudskiftning vil være en del af konsekvensvurde-
ringen. 

5. Omgangstone/ sexisme 
Steen Olsen har tidligere sendt ønske 
om en dialog i bymidtegruppen omkring 
omgangstone, krænkende adfærd, 
overtrådte grænser hos den enkle m.v.  
 
Formålet er, at vi fremadrettet sikrer 
den bedste trivsel i vores arbejde, øger 
gruppedynamik og i sidste ende resulta-
terne til gavn for Skælskør og omegn 
 
Kommuners Landsforening KL, Slagelse 
Byråd og kommunens MED udvalg drøf-
ter p.t. udkast til fælles retningslinjer til 
fremlæggelse og drøftelse. Når dette 
oplæg foreligger forelægges dette by-
midtegruppen.  
 
Imidlertid indstilles, at vi tager en drøf-
telse om, hvad vi kan forbedre. 

Udsat til fysisk møde bliver mulig, forhåbentlig i maj-mødet. 
Steen opfordrede jf. pkt. godkendelse af referat 

6. Nyt fra foreninger og råd 
Orientering fra de deltagende forenin-
ger og råd, herunder opfølgning på em-
ner fra tidligere møder. 
Maks 5 min. pr. person. Medlemmerne 
opfordres til evt. at sende kommentarer 
og bilag inden mødet. 
 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen  
Optaget af Corona. Forbereder til turistsæson. Alle inddrages 
på tværs. Ansøger Slagelse Kommune om at spærre Svane-
torvet for gennemkørsel i 3 måneder, og opsætte stor sand-
kasse, så der gives anledning til ophold. Vil søge penge til 
småhuse på Nytorv for udfordring er meget vind. 
Invitere interessenter omkring vandsport også mhp. en an-
søgning om midler til formålet. 



Ole L/ fokus på flytbare elementer på torvene, så det er re-
versible/ afprøvende elementer  der kan fjernes igen – hen-
viser til Nykøbing F., man kan sikkert leje noget forskellige 
steder 
Mette/ ikke støjende vandsport 
Pernille/ syntes det er en god måde at afprøve ting på 
Pia/ der er tale om elementer, der kan afprøves og fjernes 
igen, der tænkes huse er a la dem på havnen (måske 
større) og der tænkes ikke på støjende vandsport. Bykonto-
ret vil stå for en ansøgning til kommune 
Peter J./ Entreprenørservice vil selvfølgelig have spørgsmål 
omkring praktikken og driften af et stort kattetoilet() etc. 
men vil naturligvis være medspiller i det omfang det kan 
lade sig gøre. 
 

• Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 
Der sker ikke så meget pt. men lokalrådet vil have fokus på 
det totale miljø (fx Stigsnæs) 
Bemærker at der er en anderledes positiv vedligeholdelse af 
vejgrøfter der styrker biodiversitet og foreslog at man fræ-
sede udvalgte steder mhp. etablering af en ”insekt-café” 
spurte til om det ikke også omfattede en besparelse med 
mindre slåning? 
Peter/ vi kommer til at spare penge på slåning, men der 
bruges resurser på andre ting som planlægning og fjernelse 
af næringsstoffer, som der også arbejdes med. På sigt kan 
det være en god forretning. 
Steen oplyste at emnet også har et fokus i naturforum 
 

• Skælskør Bevaringsforening v. Mette Lund Jør-
gensen 

Generalforsamling 23. marts 
Har desuden arbejdet med sagen omkring bevaring, lokal-
plan og § 14 forbud der skal sikre at der udarbejdes en be-
varende lokalplan 
 

• Kunstnerlavet KIT v. Mia Hedegaard Jensen 
Bruger stilleperiode, keramikfestival planlægges med en 
overbevisning om, at det kan lade sig gøre, og herunder 
også så en festival kan gennemføres med corona-restriktio-
ner om nødvendigt. 
 
For at sikre det inddrages lagunen og havneområdet som fe-
stivalområder, så det er nemt at inddele og overskue antal 
besøgende. 
 
Der er bevilget 50.000 fra kommunen 
 
KIT ”shiner up” på Harboes vænge med udstilling og flere 
udadvendte aktiviteter/ ferniseringer mv. 
Fremover også statiske vinduesudstillinger i andre ledige lo-
kaler. 
 

• Skælskør År 2000 v. Pernille Kirkeskov Hansen  
Generalforsamling i januar, hvor Pernille har valgt at stoppe. 
Hun har overladt posten til John Jacobsen. Skælskør år 2000 
ønsker desuden at træde ud af Bymidtegruppen; men Per-
nille ønsker at forsætte og i stedet repræsentere Skælskør 
Kunstforening. Hun kan også være kontakt til Skælskør år 
2000. 
Steen takkede for samarbejdet og tilkendegav, at Pernille 
skal være velkommen til at sidde i bymidtegruppen i denne 
periode ud. I øvrigt bør vi se på at supplere bymidtegruppen 
i forlængelse af følgegruppens arbejde til Masterplan (gen-
optages) 
 

• Bykontoret v. Anne Gudiksen  



Havnefoged og Højer cykler vil samarbejde omkring cykel-
udlejning og eventuelt også omkring vandsport 
Mette fra LAG er inviteret til møde om det projekt 
 
Der arbejdes på at få folder på plads Dansk/ Engelsk/ Tysk 
 
I samarbejde med Erhvervsforeningen er ”Mette” ansat som 
ny medarbejder i bykontoret  
 
Steen/ mht. vandsport – er roklub og sejlklub med? 
Anne/ de ønsker ikke at deltage i den forstand, at de ikke vil 
stå med en opgave der handler om udlejning, men de er be-
stemt ikke udelukket 
 
Anne spurgte til nedlagt legeplads i Kobæk Skov? 
Peter/ legeplads er slidt op, så den ikke længere kan god-
kendes af inspektører, så herefter bliver det fjernet. Vi har 
desværre ikke økonomi til nyt. Det kan alene ske med an-
lægsønsker, men de kommer jo ikke altid igennem. 
 
Anne/ kan det hjælpe at Bymidtegruppen opfordrer til dette? 
Peter/ Bymidtegruppen må selvfølgelig gerne ”slå på 
tromme” for tingene, herunder at legepladsen her fx indgår i 
en helhed som understøtter turismen. 
 
Steen/ der har været sat midler af til legepladser, men 
penge er prioriteret på kommunens daginstitutioner. 
Spørgsmålet tages op på kommende maj møde, hvor budget 
2022 og overslagsår er på mødet 
 
Initiativer til legepladser kan evt. også tages i andre fora fx 
lokalråd og via LAG. 
 
Ole L/ ved havnen og Oasen har man været inde over pro-
blematikken med legepladser, og ole erkender at tilsynsop-
gaven er en udfordring. Legepladser skal være synlige, og 
Ole mener det bør være havnen eller fx lagunen, hvor even-
tuelle midler til legepladser skal prioriteres 
Pia bakker op om dette synspunkt 
 
Pernille/ det kan være fint med ”oaser” rundt omkring 
 
Mette/ henviser til eksempler fra naturlegepladser/ skovle-
gepladser som vil passe til skoven. 
 
Anne/ kan man forestille sig et samarbejde med ekstern fi-
nansiering? 
 
Peter/ ja det kan man godt 
 
 

• Det Røde Pakhus v. Hanne Hjortsberg 
Afbud 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 
Ole deltog ikke, men Pernille takkede til Peter for hurtig ek-
sekvering af handicapvenlig trapper/ gelænder på badebro 
ved Kobæk  

7. Nyt fra Slagelse Kommune 
15 minutter. 
Orientering fra administrationen og fra 
udvalg/byråd, herunder opfølgning på 
emner fra tidligere møder. 

• Teknik/ vej  
Status pullerter og kædebom 
Sagen er i fuld gang hos rådgiver, men fokus er først og 
fremmest placeringerne i Slagelse By. Rådgiver er bekendt 
med ønsket om ambassadepullert ved indgangen til Algade, 
som der tidligere er behandlet på Bymidtegruppens møder. 
Desuden også en kædebom ved indgangen til Svanetorvet, 
indtil der findes en mere ”endelig løsning” for Svanetorvet 
 

• Entreprenørservice  
”Skodsagen” og Danmarks Skodfrie By (v/ Steen) 



OBS forud for kommende turistsæson (alm. renholdelse, P-
pladser, gruspladser og grusveje, afmærkninger, stien ved 
noret etc) 
Biodiversitet arbejdes der videre med – græsarealer til 
frøblandinger fx lagunen og areal ved bådklub kan komme i 
spil, så fortvivl ikke, hvis der pludselig bliver fræset i græs-
plænerne 
Kobæk – Hvis der skal lift ved badebro, kan det tage noget 
tid. Det kræver fx tilladelse fra Kystdirektoratet så derfor vil 
der være en længere tidshorisont (år). 
 
Gruspladser/ stier er der fokus på, når det er praktisk muligt 
efter vinteren. Der må forventes en periode i foråret, hvor 
de ser triste ud, indtil vejret tillader en opretning. 
 
Skodfri by- det lokale initiativ skubber på her i samarbejde 
med Thomas fra Entreprenørservice. Det er en større indsats 
som kræver samarbejde med flere interessenter. 
 
Steen/ Pia, Thomas mv. har en proces i gang så der kom-
mer et folkeligt drive der bakker op om det rent praktiske 
ifm. skodkampagnen. Bla skole og frivillige 
 
Guldagergård er udfordret med uhensigtsmæssig adfærd, 
men samspil med politi og Guldagergård, men vil gerne høre 
om tanker med ungeindsatsen, så der er en koordineret ind-
sats. 
 
 
 
 

8. Nyt fra Udvalg/byråd  
v. Anders Koefoed og Steen Olsen 

• Bæredygtighed 
Forslag til handlinger tages op som emne på senere møde 
Blev ikke behandlet, men der er fortsat meningen at punktet 
skal genoptages 

• Klimatilpasning 
Hvordan? Se eventuelt inspiration fra klimabyen Middelfart 
Blev ikke behandlet 

9. Øget børne-/ungeindsats i Skæl-
skør. 
 Status på børn- og ungeindsatsen her-
under forhandling med Harboe omkring 
stationsbygningen samt engagering af 
civilsamfundets arbejde med sagen. 
 

Chef for Oliemøllen Henrik skal i samarbejde med skolechef 
Dorte Christensen m.fl. sikre fremdrift omkring det udarbej-
dede forslag om ungeindsatsen til unge under 18 år. Der har 
været henvendelse til politi, som anerkender problemet, 
men der er altså andre områder der er hårdere ramt i politi-
kredsen. Anmeldelser er dog vigtige ift. politiets registrerin-
ger. 
Der er kontakt til Guldagergård om problematikken. 
 
Stationsbygningen til + 18. Status er at der arbejdes på et 
udkast til lejekontrakt og samarbejdsaftale for et unge hus. 
 
 
Mette/ tjek om vinduer og døre ikke kan reddes/ bevares. 
 
Steen/ der bliver fuld offentlighed og inddragelse af de unge 
 
Knud, Anders, Troels, John, Helle og Steen har møde efter 
vinterferien om emnet 

10. Presse 
 

Ikke nyt 

11. Andet og eventuelt 
Eventuel ekskursion den 12. maj? 
F.eks. ”ArkenWalk” – et sammenhæn-
gende stisystem i Ishøj (se link til Ishøj 
Kommunes beskrivelse) 

Steen/ Hvis vi skal have en sommertur, kunne det være en 
mulighed.. 

12. Mødeplan 
 

Mødedatoer i bymidtegruppen i 2021: 
• 12. maj 2021 
• 11. august 2021 
• 10. november 2021 

https://www.klima-byen.dk/
https://ishoj.dk/arkenwalk
https://ishoj.dk/arkenwalk


 
Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 8-10 på Hotel Post-
gården.  

 


